

NU-PHL-49

28-2-13



PHILIPPINES: Consecration of 57 Lay and Religious People in Cebu

On the 10th February 2013, the Totus Tuus Journeyers Batch 9 composed of 57 lay and religious people made their consecration according to the teachings of St. Louis Marie de Montfort. From all walks of life --- a lawyer, retired teachers, college students, religious sisters, mothers and fathers from simple families, etc. successfully finished the 33 sessions given by the Montfort priests, brothers and trained lay facilitators. The celebration included an overnight recollection on the previous day facilitated by Fr. Richard Magararu, smm, Fr. Paul Arnel Lucero, smm and Rev. Rene Bustillo, smm. Early in the morning, the Little Crown of the Blessed Virgin was prayed and then the group went in procession to the Montfort Mission House.

Upon arriving in front of the Statue of Montfort, the participants two by two made the Allegiance to the Word, making the Sacred Scriptures a part of their lives. Then they moved inside the house in front of the fountain where they made the renewal of their baptismal promises. Afterwards they moved to the main chapel for the proclamation of the Gospel and the homily. Then the group read the formula of consecration, kissed the statue of the Blessed Virgin and affixed their signatures on the certificates of their Montfortian consecration.

The whole celebration in the context of the Holy Eucharist was presided by Fr. Paul Arnel Lucero, smm, the Delegation Superior, with Fr. Louis Nkukumila, smm and Fr. Richard Magararu as concelebrants. As in any celebrations, the whole affair was concluded with a simple meal donated and prepared by the previous batches of the Totus Tuus Journeyers.

-Sis. Brenda Gadiano

PHILIPPINES: Consécration de 57 laïcs et religieux à cebu

Le 10 février 2013, le 9ème groupe de «Totus Tuus Journey» composé de 57 personnes ont fait leur consécration selon le Père de Montfort. Émanant de divers milieux – avocats, professeurs à la retraite, étudiants, religieuses, pères et mères de famille, etc – ces personnes ont suivi avec succès les 33 sessions données par des confrères montfortains et des facilitateurs laïcs. La veille, les PP Richard Magararu, Paul Arnel Lucero, et Rene Bustillo, animèrent une retraite préparatoire. Puis, tôt le matin, on a récité la ‘Petite Couronne’ pour ensuite se rendre en procession à la ‘Montfort Mission House’.

Devant la statue de Montfort, les participants, deux par deux, ont promis fidélité à la Parole de Dieu pour qu’elle soit partie prenante de leur vie. Puis, se rendant dans la maison, ils renouvelèrent leurs vœux de baptême devant la fontaine. On se rendit ensuite à la chapelle pour la proclamation de l’Évangile et l’homélie. Enfin, les personnes ont prononcé la formule de consécration, pour se rendre ensuite baiser la statue de la Vierge et signer leur certificat de consécration montfortaine.

La célébration fut présidée par le P. Paul Arnel Lucero, supérieur de la délégation, accompagné des P. Louis Nkukumila et Richard Magararu comme concélébrants. Le tout se termina par le partage d’un repas offert et préparé par le groupe précédent de consacrés.

-Brenda Gadiano